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ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ

ΠΡΟΣ: Τον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών

ΘΕΜΑ: Φράγμα «Κόρης Γεφύρι» στη Χίο

Σχετ: Ερώτηση υπ’ αριθμ. πρωτ. 2652/17.1.2024 “Κατασκευή φράγματος στη
θέση «Κόρης Γεφύρι» στη Χίο”

Είκοσι χρόνια μετά την από 8.7.2005 σύμβαση με την ανάδοχο εταιρεία για την
ανάληψη και εκτέλεση του έργου Φράγμα «Κόρης Γεφύρι» στη Χίο, με
συμφωνηθείσα ημερομηνία αποπεράτωσης την 01.07.2008 και δεκάδες
εκατομμύρια ευρώ που έχουν δαπανηθεί, υπερβαίνοντας κατά πολύ το
προϋπολογιζόμενο κόστος κατασκευής του, το έργο δεν παραμένει μόνο
ανολοκλήρωτο αλλά και επισφαλές.

Από την υπ’ αριθμ. πρωτ. 64590/1.3.2024 απάντησή σας στην υπ’ αριθμ. πρωτ.
2652/17.1.2024 ερώτησή μας, αλλά και από την με ημερομηνία 13.04.2021 έκθεση
γεωτεχνικής έρευνας που διενήργησε ο Ομότιμος Καθηγητής στο ΕΜΠ κ. Γκαζέτας,
προκύπτει σαφώς ότι το Φράγμα δεν πληροί τις προδιαγραφές ενός ανθεκτικού
έργου και δύναται να ολοκληρωθεί μόνο υπό συγκεκριμένες προϋποθέσεις. Όπως
αναφέρετε δε στην ως άνω απάντησή σας, το ίδιο επαναλαμβάνεται στην από
Φεβρουαρίου 2023 τελική έκθεση του εν λόγω Καθηγητή, την οποία έχετε
παραλείψει να μας γνωρίσετε, παρά τα επανειλημμένα αιτήματά μας (δικά μου και
συμπολιτών μου).

Η κυβέρνησή σας γνωρίζει καλά ότι η ολοκλήρωση και παράδοση του Φράγματος
είναι άμεσα απαιτητή από τον Χιώτικο λαό και απολύτως αναγκαία καθώς όποια
περαιτέρω καθυστέρηση όχι μόνο καταδικάζει οποιαδήποτε προοπτική ανάπτυξης
του ακριτικού και ευαίσθητου γεωπολιτικά νησιού μας αλλά και απειλεί την γνωστή,
σε παγκόσμια κλίμακα, καλλιέργεια της μοναδικής μαστίχας και την ίδια την
ύπαρξη του κάμπου εσπεριδοειδών του νησιού.

Ωστόσο, αντί να συμμεριστείτε την αγωνία των Χιωτών, αδρανείτε και περιορίζεστε
σε μεγαλοστομίες και υποσχέσεις. Προ δεκαοκτώ μηνών ο κυβερνητικός Βουλευτής
και πρώην Υπουργός κ Μηταράκης «εγκαινίασε» με Αγιασμό το Φράγμα. Προ επτά
μηνών ο Υφυπουργός κ. Ταχιάος, σε σχετική με ερώτησή μας επίσκεψή του στη Χίο,
αφού χαρακτήρισε το έργο «στοιχειωμένο!», μας διαβεβαίωσε με μεγάλη
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ικανοποίηση ότι αυτό έχει εκτελεστεί στο μεγαλύτερο μέρος του και ότι τα ελάχιστα
πρόσθετα που υπολείπονται για την αποπεράτωσή του θα ολοκληρωθούν τάχιστα.
Παράλληλα, ο κ Μηταράκης, ενθουσιωδώς δήλωσε ότι οι εν λόγω ελάχιστες
εκκρεμότητες για την ολοκλήρωση του έργου τέθηκαν σε χρονοδιάγραμμα εντός
του 2024. Στην ως άνω από Μαρτίου 2024 απάντησή σας, διαβεβαιώνετε ότι το
έργο αναμένεται να ολοκληρωθεί το Φθινόπωρο του 2024. Όμως το έργο
παραμένει «φάντασμα» που στοιχειώνει τον χιώτικο λαό.

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται ο κύριος Υπουργός
1. Ποιες εργασίες εκκρεμούν για την ασφαλή ολοκλήρωση του έργου Φράγμα
«Κόρης Γεφύρι» που παραλήφθηκαν να προβλεφθούν τα τελευταία είκοσι χρόνια
από την αρχική ανάθεσή του, στις οποίες αποδίδονται σήμερα οι καθυστερήσεις,
και ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα παράδοσης του έργου σε πλήρη χρήση δίχως
κίνδυνο για την ευρύτερη «κατάντι» περιοχή;
2. Σε ποιες ενέργειες έχετε προβεί για την εξασφάλιση του δημοσίου συμφέροντος
και την απόδοση ευθυνών στους ιθύνοντες για τις πρωτοφανείς υπερβάσεις στα
συμφωνηθέντα κόστη εκτέλεσης δεκάδων εκατομμυρίων και στα οικεία χρονικά
όρια, για την έκδοση ανακεφαλαιωτικών πινάκων (ΑΠΕ) και συμπληρωματικών
συμβάσεων (Σ.Σ.), για τις παραβιάσεις των συμβατικών υποχρεώσεων που
σχετίζονται με την ορθή παρακολούθηση του έργου, την πιστοποίηση καλής
εκτέλεσης εργασιών, την ομαλή και εμπρόθεσμη παραλαβή τμημάτων του έργου
κ.λ.π.;

Ο ερωτών Βουλευτής

Σταύρος Μιχαηλίδης




